

JOURNAL OF ORIENTAL STUDIES

Co-published by School of Chinese, The University of Hong Kong, Center for Chinese Language and Cultural Studies, Stanford University, Chung Hwa Book Co., (HK) Ltd.

VOLUME 50

NUMBER 1

東方文化

第五十卷第一期

香港大學中文學院、史丹福大學中華語言文化研究中心、中華書局(香港)有限公司 聯合出版

CONTENTS

目次

ARTICLES

論文

- 陳偉強 發揮新體：王勃樂府詩的復變 1
 CHAN Wai Keung Exploring New Poetic Forms: Convention and Innovation in Wang
 Timothy Bo's Music Bureau Poetry
- 耿勇 明代後期科舉策問的變化與《皇明通紀》的出現和流行 23
 GENG Yong The Change of Policy Questions in the Civil Service Examinations
 and Appearance and Popularity of *Huangming Tongji* in the Late
 Ming Dynasty
- 許齊雄 〈清溪李氏家世學派〉和李氏家學的建構 51
 KOH Khee Heong "The scholarly genealogy of Qingxi Li family" and the construction
 of the Li's family tradition of learning.
- 李夢圓 清初至民國洪洞蘇堡劉氏宗族的變遷 73
 LI Mengyuan The Development of SuBao Liu lineage From early Qing Dynasty to
 Republican China
- 伍躍 鄉約的存在：前近代中國的國家與社會——基於清代巴縣檔案的新思考 99
 WU Yue The Community Compact: A New Perspective on the State-Society
 Nexus in Pre-Modern China Based on Ba County Archives from
 the Qing Dynasty
- 劉燕萍 命運、殉國與愛情——論《帝女花》劇本 115
 LAU Yin Ping Fate, Love and Martyrdom—Scripts of *Princess Cheung Ping*
 Grace

REVIEWS

書評

- Siufu TANG, *Self-Realization through Confucian Learning: A Contemporary Reconstruction of Xunzi's Ethics* David Chai 135
- Tong King LEE, *Experimental Chinese Literature: Translation, Technology, Poetics.* Adam Jaworski 139
- 米家路：《望道與旅程》兩冊 翟月琴 143

A SHORT GUIDE TO STYLE

145

稿件格式